
 

BRM.0002.8.2023 

P r o t o k ó ł  nr  IV/2024 

sesji Rady Miejskiej Inowrocławia, 

odbytej 26 czerwca 2024 r.  
w Urzędzie Miasta Inowrocławia   

........................................................................................................................................ 
 

Ad 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 
 

Patryk Kaźmierczak, Przewodniczący Rady Miejskiej o godz. 10.00 otworzył IV sesję 

Rady Miejskiej Inowrocławia i po powitaniu radnych oraz zaproszonych gości stwierdził, 

iż w sesji uczestniczy 23 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 23 

osoby, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji i uchwał.  

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Sesji przewodniczył:     Patryk Kaźmierczak – Przewodniczący RMI. 
 

Jacek Tarczewski –  Przewodniczący obrad  

(Wiceprzewodniczący RMI). 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI 

  (nowo wybrany).   
 

Sekretarz obrad:     Danuta Jaskulska.  

 
 

Ad 2. Propozycje zmian do porządku obrad. 
 

Damian Polak – Radny RMI:  

Zgłosił zmiany do porządku obrad sesji składając wniosek w imieniu grupy radnych 

o odwołanie Przewodniczącego Rady Miejskiej – Patryka Kaźmierczaka oraz 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia – Roberta Rychwickiego.  

 

Patryk Kaźmierczak – Przewodniczący RMI 

Jeżeli nie ma innych propozycji zmian do porządku obrad zamykam ten punkt i ogłaszam 

20 minutową przerwę w celu konsultacji tego wniosku z biurem prawnym.  
 

(po przerwie) 
 

Patryk Kaźmierczak – Przewodniczący RMI 

Wznawiam obrady po przerwie.  
 

Przystępujemy do głosowania w sprawie przyjęcia zmiany i przyjęciem punktu  do 

porządku obrad.  
 

Głosowanie 1 – za przyjęciem zmiany i przyjęciem punktów w porządku obrad w sprawie 

odwołania Przewodniczącego Rady Miejskiej oraz odwołania Wiceprzewodniczącego 

Rady Miejskiej Roberta Rychwickiego.  
 

Wynik głosowania: za – 12, przeciw – 8, głosy wstrzymujące się – 3.  
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Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Przegłosowane zmiany zostaną umieszczone w kolejno w punkcie 5 i 6 porządku obrad.  

 

Ad 3. Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Miejskiej Inowrocławia.  
 

Jan Gaj – sekretarz obrad III sesji Rady Miejskiej Inowrocławia: 

Poinformował, że zapoznał się z protokołem, odzwierciedla on przebieg sesji i wnosi 

o jego przyjęcie. 
 

Głosowanie  2 – za przyjęciem protokołu z III sesji Rady Miejskiej Inowrocławia. 
 

Wynik głosowania: za -  22, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 3 do protokołu.  

 

Ad 4.  Wybór sekretarza obrad.  

 

Patryk Kaźmierczak – Przewodniczący RMI: 

Na sekretarza obrad proponuję Panią radną Danutę Jaskulską. 

 

Czy są inne propozycje? Nie widzę. Czy Pani radna wyraża zgodę? 

 

Danuta Jaskulska – Radna RMI: 

Tak, wyrażam zgodę. Wypowiedź bez mikrofonu.   

 

Głosowanie 3  -  wybór sekretarza obrad (Danuta Jaskulska).  

 

Wynik głosowania: za -  20, przeciw – 0, wstrzym. się – 1. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 4 do protokołu. 

 

Sekretarzem obrad została Pani radna Danuta Jaskulska. 

 

Ad 5. Głosowanie w sprawie odwołania Przewodniczącego Rady Miejskiej 

Inowrocławia.  

 

Patryk Kaźmierczak – Przewodniczący RMI: 

Przekazano prowadzenie obrad Wiceprzewodniczącemu – Jackowi Tarczewskiemu.  

 

Jacek Tarczewski- Wiceprzewodniczący RMI:  

Wysoka Rado, przystąpimy teraz do punktu 5 obrad o odwołanie Przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Inowrocławiu – Pana Patryka Kaźmierczaka. Procedura procedowania będzie 

taka sama, jak przy każdej uchwale więc proszę o zgłaszanie się chętnych do dyskusji.  

 

 

 

http://bip.inowroclaw.pl/bip_download.php?id=32309
http://bip.inowroclaw.pl/bip_download.php?id=32314
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W związku z brakiem chętnych przejdziemy do wyboru Komisji skrutacyjnej. 

1) Powołanie Komisji skrutacyjnej.  

 

1a) Zgłaszanie kandydatów na członków Komisji:   

Jacek Tarczewski - Wiceprzewodniczący RMI:                                                                              

Proszę o zgłoszenie 5 kandydatów do komisji.  

Jan Gaj – Radny RMI:                                                                                                                                 

Zaproponował na członka Komisji skrutacyjnej Radną Renatę Napierkowską.  

Jacek Tarczewski - Wiceprzewodniczący RMI:                                                                                     

Czy Radna zgadza się ?  

Renata Napierkowska – Radna RMI:                                                                                           

Zgadzam się. Wypowiedź bez mikrofonu.  

Rafał Lewandowski – Radna RMI:                                                                                      

Zaproponował na członka Komisji skrutacyjnej Radnego Marcina Skonieczkę. 

Jacek Tarczewski - Wiceprzewodniczący RMI:                                                                                     

Czy Radny zgadza się ?  

Marcin Skonieczka – Radny RMI:                                                                                                

Zgadzam się. Wypowiedź bez mikrofonu. 

Tomasz Marcinkowski – Radny RMI:                                                                                

Zaproponował na członka Komisji skrutacyjnej Radnego Grzegorza Kaczmarka. 

Jacek Tarczewski - Wiceprzewodniczący RMI:                                                                                     

Czy Radny zgadza się ?  

Grzegorz Kaczmarek – Radny RMI:                                                                                                    

Zgadzam się. Wypowiedź bez mikrofonu. 

Ewa Podogrodzka – Radna RMI:                                                                                          

Zaproponowała na członka Komisji skrutacyjnej Radną Agnieszkę Urbańską.  

Jacek Tarczewski - Wiceprzewodniczący RMI:                                                                                     

Czy Radna zgadza się ?  

Agnieszka Urbańska - Radna RMI:                                                                                                    

Zgadzam się. Wypowiedź bez mikrofonu. 

Agnieszka Urbańska – Radna RMI:                                                                                            

Zaproponowała na członka Komisji skrutacyjnej Radną Ewę Podogrodzką.  
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Jacek Tarczewski - Wiceprzewodniczący RMI:                                                                                     

Czy Radna zgadza się ?  

Ewa Podogrodzka - Radna RMI:                                                                                                    

Zgadzam się. Wypowiedź bez mikrofonu.  

Przystąpiono do głosowania nad całością składu komisji.    

Głosowanie 4 – za przyjęciem składu Komisji skrutacyjne.  

Wynik głosowania: za -  22, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 5 do protokołu. 

Jacek Tarczewski – Wiceprzewodniczący RMI:                                                                  

Powołano komisję skrutacyjną w składzie:  

- Renata Napierkowska  

- Marcin Skonieczka  

- Grzegorz Kaczmarek  

- Agnieszka Urbańska  

- Ewa Podogrodzka 

1b) ukonstytuowanie się Komisji skrutacyjnej, wybór Przewodniczącego Komisji 

spośród jej członków: 

Jacek Tarczewski - Wiceprzewodniczący RMI:                                                                          

Ogłaszam 30 minut przerwy w celu przygotowania głosowania i ukonstytuowania się 

Komisji.  

(po przerwie) 

1c) Przeprowadzenie głosowania:   

Jacek Tarczewski - Wiceprzewodniczący RMI:                                                                           

Tę część obrad poprowadzi Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej, Grzegorz Kaczmarek.  

Grzegorz Kaczmarek –  Radny RMI, Przewodniczący Komisji skrutacyjnej:                                                              

Przedstawia zasady głosowania za odwołaniem Przewodniczącego Rady Miejskiej 

Inowrocławia.  
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(przewodniczący Komisji skrutacyjnej stwierdził obecność wszystkich radnych na dzisiejszej sesji 

na podstawie listy obecności załącznik nr 1 i rozdał karty do głosowania. Każdy radny wszedł do 

kabiny do głosowania, a następnie wrzucił kartę do urny do głosowania)  

(po wrzuceniu do urny karty przez ostatniego radnego) 

Grzegorz Kaczmarek –  Radny RMI, Przewodniczący Komisji skrutacyjnej:                           

Wszystkie głosy zostały oddane. Ogłaszam 5 minut przerwy. 

(po przerwie) 

1d) Odczytanie przez Przewodniczącego Komisji skrutacyjnej protokołu z 

przebiegu wraz z wynikami głosowania:  

Grzegorze Kaczmarek - Radny RMI, Przewodniczący Komisji skrutacyjnej:                            

Odczytał protokół z przebiegu głosowania wraz z wynikami głosowania. 

Protokół Komisji skrutacyjnej wraz z kartami do głosowania – stanowi załącznik nr 6 

do protokołu.  

Jacek Tarczewski - Wiceprzewodniczący RMI:                                                                             

Odczytał projekt uchwały z dnia 26 czerwca 2024 r. w sprawie odwołania radnego 

z funkcji Przewodniczącego Rady Miasta Inowrocławia zgodnie, z którą Pan Patryk 

Kaźmierczak zostaje odwołany ze swojej funkcji. Dziękujemy mu za pełnioną dotychczas 

funkcję.  

Ad 6) Głosowanie w sprawie odwołania Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej 

Inowrocławia.  

6a) Powołanie Komisji skrutacyjnej:  

Jacek Tarczewski - Wiceprzewodniczący RMI:                                                                            

Proszę o pozostawienie tego samego składu Komisji skrutacyjnej, za zgodą reszty 

radnych.  

Głosowanie 5 - za przyjęciem składu Komisji skrutacyjne. 

Wynik głosowania: za -  21, przeciw – 1, wstrzym. się – 0. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 7 do protokołu.  

Jacek Tarczewski - Wiceprzewodniczący RMI:                                                                                      

W związku z wynikami głosowania skład Komisji pozostaje taki sam. Ogłaszam 5 

minutową przerwę w celu przygotowania głosowania.  

(po przerwie) 



6 
 

6b) Przeprowadzenie głosowania.   

Jacek Tarczewski - Wiceprzewodniczący RMI:                                                                                      

Proszę Przewodniczącego Komisji skrutacyjnej o przeprowadzenie procedury odwołania 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej.  

Grzegorze Kaczmarek - Radny RMI, Przewodniczący Komisji skrutacyjnej:                    

Przedstawia zasady głosowania za odwołaniem Przewodniczącego Rady Miejskiej 

Inowrocławia. 

(rozdano karty do głosowania. Każdy radny wszedł do kabiny do głosowania, a następnie wrzucił 

kartę do urny do głosowania) 

(po wrzuceniu do urny karty przez ostatniego radnego) 

Grzegorze Kaczmarek - Radny RMI, Przewodniczący Komisji skrutacyjnej:                            

Komisja udaje się w celu przeliczenia głosów. Ogłaszam przerwę od pięciu do piętnastu 

minut.  

(po przerwie) 

6c) Odczytanie przez Przewodniczącego Komisji skrutacyjnej protokołu z 

przebiegu wraz z wynikami głosowania:  

Grzegorze Kaczmarek - Radny RMI, Przewodniczący Komisji skrutacyjnej:                            

Odczytał protokół z przebiegu głosowania z wynikami głosowania. 

Protokół Komisji skrutacyjnej wraz z kartami do głosowania – stanowi załącznik nr 8 

do protokołu.  

Jacek Tarczewski - Wiceprzewodniczący RMI:                                                                               

Proszę o powtórzenie odczytu protokołu bo nie jest zrozumiały.  

Grzegorze Kaczmarek - Radny RMI, Przewodniczący Komisji skrutacyjnej:  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Inowrocławia otrzymał wystarczającą liczbę 

głosów, aby odwołano go z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia. 

Głosami w stosunku: za odwołaniem – 13, przeciwko – 10.  

Jacek Tarczewski - Wiceprzewodniczący RMI:                                                                          

Odczytał projekt uchwały z dnia 26 czerwca 2024 r. w sprawie odwołania radnego 

z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Inowrocławia zgodnie, z którą Pan Robert 

Rychwicki zostaje odwołany ze swojej funkcji. Dziękujemy mu za włożoną dotychczas 

pracę i życzymy dalszych postępów.  
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Damian Polak – Radny RMI:                                                                                                          

Wniosek formalny o rozszerzenie porządku obrad w pkt. 7 i przeprowadzenie wyborów 

na Przewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia wraz ze stosowną uchwałą.                

Wnoszę także o przeprowadzenie wyborów na Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej 

Inowrocławia w pkt. 8 wraz z podjęciem stosownej uchwały.   

Jacek Tarczewski - Wiceprzewodniczący RMI:                                                                               

Wniosek formalny o poszerzenie dzisiejszych obrad o wybór Przewodniczącego i 

Wiceprzewodniczącego rady.  

Głosowanie 6 - za przyjęciem do porządku obrad wniosku formalnego radnego Damiana 

Polaka.  

Wynik głosowania: za -  15, przeciw – 2, wstrzym. się – 4. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 9 do protokołu.  

Jacek Tarczewski - Wiceprzewodniczący RMI:                                                                                        

W związku z wynikami głosowania wprowadzamy do porządku obrad punkty wskazane 

we wniosku formalnym. Pierwszym z nich będzie wybór Przewodniczącego.  

7) Wybór Przewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia. 

7a) Zgłaszanie kandydatów na funkcję Przewodniczącego Rady Miejskiej 

Inowrocławia: 

Jacek Tarczewski - Wiceprzewodniczący RMI:                                                                                         

Przystępujemy do zgłaszania kandydatów na Przewodniczącego Rady Miejskiej.  

Ewa Koman – Radna RMI:                                                                                                            

Zgłaszam kandydaturę Pana Tomasza Marcinkowskiego.  

Jacek Tarczewski - Wiceprzewodniczący RMI:                                                                                     

Czy Pan Tomasz Marcinkowski wyraża zgodę na kandydowanie na Przewodniczącego 

Rady Miejskiej?             

Tomasz Marcinkowski – Radny RMI:                                                                                           

Wyrażam zgodę. Wypowiedź bez mikrofonu.   

Jacek Tarczewski - Wiceprzewodniczący RMI:                                                                                      

Czy są jeszcze jacyś inni kandydaci? Nie ma. W takim razie przegłosujmy jeszcze raz, za 

zgodą Komisji skrutacyjnej, o pozostanie przy tym samym składzie Komisji.  
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7b) Powołanie Komisji skrutacyjnej:  

Jacek Tarczewski - Wiceprzewodniczący RMI:                                                                                    

Zapytał wcześniejszy członków Komisji skrutacyjnej, czy wyrażają zgodę na ponowny udział 

w pracy Komisji.   

Głosowanie 7 - za przyjęciem składu Komisji skrutacyjne. 

Wynik głosowania: za -  21, przeciw – 0, wstrzym. się – 1. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 10 do protokołu.  

Jacek Tarczewski - Wiceprzewodniczący RMI:                                                                                     

W związku z takim wynikiem głosowania stwierdzam, że Rada wybrała taki sam skład 

Komisji. Proszę więc o formalne ukonstytuowanie się Komisji i przystąpienie do pracy. 

Ogłaszam 5 minut przerwy na przygotowanie kart do głosowania.  

(po przerwie) 

7c) Przeprowadzenie głosowania:   

Jacek Tarczewski - Wiceprzewodniczący RMI:                                                                                        

Po przerwie przystępujemy do głosowania. Proszę o poprowadzenie tej części przez 

Przewodniczącego Komisji skrutacyjnej – Pana Grzegorza Kaczmarka.  

Grzegorze Kaczmarek - Radny RMI, Przewodniczący Komisji skrutacyjnej:                           

Przedstawia zasady głosowania oraz ważności głosów w sprawie powołania 

Przewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia.  

(Odczytanie nazwisk radnych i rozdanie każdemu z nich kart do głosowania. Każdy radny wszedł 

do kabiny do głosowania, a następnie wrzucił kartę do urny do głosowania).  

Grzegorze Kaczmarek - Radny RMI, Przewodniczący Komisji skrutacyjnej:                            

Ogłaszam sześć minut przerwy. 

(po przerwie) 

7d) Odczytanie przez Przewodniczącego Komisji skrutacyjnej protokołu z 

przebiegu wraz z wynikami głosowania: 

Grzegorze Kaczmarek - Radny RMI, Przewodniczący Komisji skrutacyjnej:                                                 

Odczytał protokół z przebiegu głosowania wraz z wynikami głosowania. 

Protokół Komisji skrutacyjnej wraz z kartami do głosowania – stanowi załącznik nr 11 

do protokołu.  
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Grzegorze Kaczmarek - Radny RMI, Przewodniczący Komisji skrutacyjnej:                    

Wymaganą liczbę głosów na funkcję Przewodniczącego Rady Miejskiej w Inowrocławiu 

otrzymał Pan Tomasz Marcinkowski.  

Jacek Tarczewski - Wiceprzewodniczący RMI:                                                                             

Odczytanie projektu uchwały z dnia 26 czerwca 2024 r. w sprawie wyboru 

Przewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia.  

Stwierdza się, że na funkcję Przewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia został 

wybrany Radny Tomasz Marcinkowski. Proszę o przyjęcie przez Pana Przewodniczącego 

insygniów.  

(Wiceprzewodniczący Jacek Tarczewski przewodniczący obrad przekazał insygnia „Łańcuch 

Przewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia”) 

7e) Objęcie przez  Przewodniczącego Rady Miejskiej dalszego prowadzenia obrad:                                  

Jacek Tarczewski - Wiceprzewodniczący RMI:                                                                                  

Proszę zająć miejsca. Moja rola kończy się w tym miejscu. Od tego momentu 

przewodniczenie przejmuje Przewodniczący Rady – Tomasz Marcinkowski. 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI:                                                                           

Szanowni Państwo, zanim przejdziemy do realizacji dalszych punktów dzisiejszych obrad. 

Dziękuję bardzo wszystkim radnym, którzy poparli moją kandydaturę na tą zaszczytną 

funkcję. Jednocześnie chciałbym zadeklarować wszystkim radnym wolę konstruktywnej 

współpracy i współdziałania, tak długo jak będzie mi to dane. Proszę o krótką przerwę w 

celu przejęcia przeze mnie dokumentów.  

(po przerwie)            

Ad 8) Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia.                                                    

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI:                                                                        

Szanowni Państwo, po krótkiej przerwie wznawiamy obrady i będziemy realizować 

kolejny punkt wprowadzony do porządku obrad. Przeprowadzenie wybór 

Wiceprzewodniczącego lub Wiceprzewodniczącej Rady Miejskiej Inowrocławia.  

8a) Powołanie Komisji skrutacyjnej.  

Procedurę jak zwykle należy rozpocząć od wyboru Komisji skrutacyjnej. Proponuje więc 

zatem jak mój poprzednik o to, aby Komisja skrutacyjna pozostała w dotychczasowym 

składzie. Czy dotychczasowi członkowie Komisji wyrażają na to zgodę?  
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(Każdy członek obecnej Komisji skrutacyjnej wyraził zgodę na ponowny udział w pracy 

Komisji)      

Głosowanie 8 - za przyjęciem składu Komisji skrutacyjne.  

Wynik głosowania: za -  20, przeciw – 0, wstrzym. się – 1. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 12 do protokołu.  

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI:                                                                           

Stwierdzam się, że Rada zaakceptowała ten sam skład Komisji. Proszę o 

ukonstytuowanie się Komisji i przygotowanie procedury głosowania. A Państwa proszę 

o zgłaszanie kandydatów.  

(po przerwie) 

8b) Zgłaszanie kandydatów na funkcję Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej 

Inowrocławia:  

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI:                                                                                         

Jeśli nie ma więcej chętnych do zabrania głosu to zamykam listę.  

Marcin Skonieczka – radny RMI:                                                                                                 

Zgłaszam na kandydata Rafała Lewandowskiego.   

Tomasz Marcinkowski – radny RMI:                                                                                           

Czy Pan radny wyraża zgodę?  

Rafał Lewandowski – radny RMI:                                                                                               

Wyrażam zgodę. Wypowiedź bez mikrofonu.     

Tomasz Marcinkowski – radny RMI:                                                                                          

Zamykam ten punkt i proszę Komisję skrutacyjną o przystąpienie do swoich czynności.  

 (po przerwie)                                   

  8c) Przeprowadzenie głosowania: 

Grzegorz Kaczmarek –  Radny RMI, Przewodniczący Komisji skrutacyjnej:                                                             

Przedstawia zasady głosowania.   

(rozdano karty do głosowania. Każdy radny wszedł do kabiny do głosowania, a następnie 

wrzucił kartę do urny do głosowania).  

(po wrzuceniu do urny karty przez ostatniego radnego) 

Grzegorz Kaczmarek –  Radny RMI, Przewodniczący Komisji skrutacyjnej:                       

Wszystkie głosy zostały oddane. Ogłaszam 5 minut przerwy.  
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(po przerwie) 

8d) Odczytanie przez Przewodniczącego Komisji skrutacyjnej protokołu z 

przebiegu głosowania wraz z wynikami głosowania:  

Grzegorz Kaczmarek –  Radny RMI, Przewodniczący Komisji skrutacyjnej:                          

Odczytał protokół z przebiegu głosowania wraz z wynikami głosowania.  

Protokół Komisji skrutacyjnej wraz z kartami do głosowania – stanowi załącznik nr 11 

do protokołu.  

Grzegorz Kaczmarek –  Radny RMI, Przewodniczący Komisji skrutacyjnej:                                        

Pan Radny nie otrzymał wymaganej liczby głosów.  

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI:                                                                           

Ogłaszam 10 minut przerwy. Proszę o spotkanie w gabinecie przewodniczącego.  

(po przerwie) 

Grzegorz Kaczmarek –  Radny RMI, Przewodniczący Komisji skrutacyjnej:                                      

W związku z ponownym głosowaniem chcę jeszcze raz odczytać informację dotyczące 

zasad głosowania.  

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI:                                                                                        

Szanowni Państwo, uchwała nie została podjęta w związku z tym, że kandydat nie 

uzyskał wymaganej liczby głosów do objęcia funkcji Wiceprzewodniczącego.                    

W związku z czym procedura odbędzie się od nowa. Komisja skrutacyjna zostaje ta 

sama. Natomiast proszę o zgłaszanie kandydatów na funkcję Wiceprzewodniczącego 

Rady Miejskiej Inowrocławia.  

8e) Zgłaszanie kandydatów na funkcję Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej 

Inowrocławia: 

Marcin Skonieczka – radny RMI:                                                                                                 

Zgłaszam na kandydata Rafała Lewandowskiego.   

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI:                                                                                   

Czy Pan radny wyraża zgodę?  

Rafał Lewandowski – radny RMI:                                                                                              

Wyrażam. Wypowiedź bez mikrofonu.  

Ewa Podogrodzka – radna RMI:                                                                                                    

Zgłaszam na wiceprzewodniczącego Roberta Rychwickiego.  

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI:                                                                                   

Czy Pan radny wyraża zgodę?  
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Robert Rychwicki – radny RMI:                                                                                                              

Tak. Wypowiedź bez mikrofonu.   

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI:                                                                              

Mamy dwóch kandydatów. Nie widzę więcej chętnych na zgłoszenie innych 

kandydatów. W związku z czym zamykam listę kandydatów. Proszę Komisję 

skrutacyjną o przygotowanie kart do głosowania.  

 

8d) Przeprowadzenie głosowania: 

Grzegorz Kaczmarek –  Radny RMI, Przewodniczący Komisji skrutacyjnej:                                      

Przedstawia zasady głosowania.   

(po przerwie) 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI:                                                                                    

Wznawiam obrady. Proszę o pojawienie się wszystkich radnych na sali.  

(rozdano karty do głosowania. Każdy radny wszedł do kabiny do głosowania, a następnie 

wrzucił kartę do urny do głosowania).  

(po wrzuceniu do urny karty przez ostatniego radnego) 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI:                                                                                 

Jeśli wszyscy z Państwa oddali głosy to proszę Komisję skrutacyjną o przeliczenie 

głosów.  

Ogłaszam przerwę.       

(po przerwie) 

8e) Odczytanie przez Przewodniczącego Komisji skrutacyjnej protokołu z 

przebiegu głosowania wraz z wynikami głosowania:       

Grzegorz Kaczmarek – Radny RMI, Przewodniczący Komisji skrutacyjnej:                             

Odczytał protokół z przebiegu głosowania wraz z wynikami głosowania.  

Protokół Komisji skrutacyjnej wraz z kartami do głosowania – stanowi załącznik nr 12 

do protokołu.  

Grzegorz Kaczmarek –  Radny RMI, Przewodniczący Komisji skrutacyjnej:                                    

Pan Robert Lewandowski został Wiceprzewodniczącym Rady.    

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI:                                                                              

Zgodnie z protokołem przedstawionym przez Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej 

następuje uzupełnienie projektu uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego 
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Rady Miejskiej Inowrocławia. Na podstawie stosownych przepisów ustawy o 

samorządzie gminnym oraz Statutu Miasta Inowrocławia stwierdza się, że w miejsce 

Radnego Roberta Rychwickiego na funkcję Wiceprzewodniczącego został wybrany Pan 

Rafał Lewandowski.  

Wysoka Rado, zakończyliśmy cykl punktów związanych z wyborem 

Wiceprzewodniczącego i Przewodniczącego Rady. W związku z czym przechodzimy do 

dalszych punktów obrad.  

Jan Gaj – Radny RMI:                                                                                                                                 

Wniosek formalny o wykreślenie punktu 18 i 19 z aktualnego porządku obrad.    

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI:                                                                             

Radny złożył wniosek formalny o wykreślenie z porządku obrad, ujętych w 

dotychczasowym planie pod numerem 14 i 15. Pierwszy punkt dotyczy projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia składów liczbowych komisji Rady 

Miejskiej Inowrocławia. Drugi dotyczy uchwały zmieniającej w sprawie ustalenia 

składów osobowych stałych komisji Rady Miejskiej.  

Proszę o przygotowanie panelu do głosowania.  

Głosowanie 9 - za przyjęciem składu Komisji skrutacyjne.  

Wynik głosowania: za -  17, przeciw – 4, wstrzym. się – 2. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 13 do protokołu.  

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI:                                                                  

Stwierdzam, że Rada uchwałę przyjęła.  Proszę o wykreślenie tych punktów z porządku 

obrad.                                                    

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI:                                                                      

Wysoka Rado, proszę o wprowadzenie do porządku obrad jeszcze jednego punktu:  

1. Projekt uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2024-2034. 

 

Projekt otrzymaliście państwo za pośrednictwem poczty elektronicznej 21 czerwca. 

 

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 10 – za przyjęciem zmiany i dodaniem punktu do porządku obrad. 
 

Wynik głosowania: za - 21, przeciw – 0, wstrzym. się – 1. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
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Stwierdzam, że Rada wniosek przyjęła. Przegłosowana zmiana będzie umieszczona w 

punkcie 14 porządku obrad.  

Rada będzie obradować zgodnie z przesłanym porządkiem obrad, który uwzględnia 

przyjęte zmiany.   

Porządek obrad:  

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Propozycje zmian do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Miejskiej Inowrocławia.  

4. Wybór sekretarza obrad. 

5. Odwołanie Przewodniczącego Rady Miejskiej – Pana Patryka Kaźmierczaka.    

6. Odwołanie Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej – Pana Roberta Rychwickiego.  

7. Wybór Przewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia. 

8. Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia. 

9. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Inowrocławia, w tym z wykonania uchwały 

Rady Miejskiej Inowrocławia. 

10. Rozpatrzenie ,,Raportu o stanie Miasta Inowrocławia za 2023 r.”: 

a)  wystąpienie Kierownika Referatu Rozwoju Gospodarczego i Funduszy 

Europejskich,  

b) wystąpienie Przewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia,  

c)  debata nad raportem o stanie gminy, 

(zgodnie z art. 28aa ust. 6, 7 i 8 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym w debacie nad raportem o stanie gminy mieszkańcy gminy mogą zabierać 

głos. Mieszkaniec, który chciałby zabrać głos składa do Przewodniczącego Rady 

Miejskiej Inowrocławia  pisemne zgłoszenie, poparte podpisami – co najmniej 50 

osób. Zgłoszenie składa się najpóźniej w dniu poprzedzającym dzień, na który 

zwołana została sesja, podczas której ma być przedstawiany raport o stanie gminy. 

Mieszkańcy są dopuszczani do głosu według kolejności otrzymania przez 

Przewodniczącego Rady zgłoszenia. Liczba mieszkańców mogących zabrać głos 

w debacie wynosi 15), 

d) rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta 

Inowrocławia wotum zaufania: 

− wystąpienie Przewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia,  

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja,  

− głosowanie. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2023: 

− wystąpienie Skarbnika Miasta Inowrocławia, 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów, 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 
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12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta 

Miasta Inowrocławia z tytułu wykonania budżetu za rok 2023: 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Miasta Inowrocławia na rok 2024: 

− wystąpienie Skarbnika Miasta Inowrocławia, 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2024-2034: 

− jak w punkcie 13. 

15. Przedstawienie informacji na temat realizacji w 2023 roku zadań ujętych w Miejskiej 

Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2016-2025 : 

− wystąpienie Naczelnika Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia, 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej, 

− dyskusja. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Rady Miejskiej Inowrocławia 

na II półrocze 2024 r.: 

− wystąpienie Przewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planów pracy komisji Rady Miejskiej 

Inowrocławia na II półrocze 2024 r.: 

− jak w punkcie 16. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Rady Miejskiej Inowrocławia 

na II półrocze 2024 r.: 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia Prezydenta Miasta Inowrocławia: 

− jak w punkcie 16. 

20. Wolne wnioski i informacje bieżące. 

21. Zakończenie obrad.  

 

Ogłaszam przerwę.  

 

(po przerwie)  
 

Ad 9. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Inowrocławia, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej Inowrocławia. 
 

Patryk Kaźmierczak – Przewodniczący RMI: 

Informację tę otrzymaliście Państwo na piśmie wraz z materiałami na sesję. Zapytania do 

informacji radni mogli i mogą składać na piśmie. 
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Ad 10. Rozpatrzenie ,,Raportu o stanie Miasta Inowrocławia za 2023 r.”. 
 

 

Anna Rozesłaniec – Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego i Funduszy 

Europejskich Inwestycji, Rozwoju Gospodarczego i Funduszy Europejskich:                           

Wysoka Rado na podstawie stosownych przepisów o samorządzie gminnym, organ 

wykonawczy, czyli Prezydent Miasta Inowrocławia jest zobowiązany do przedstawienia 

Radzie raportu o stanie Miasta Inowrocławia za miniony rok. Raport, który Państwo 

otrzymali obejmuje podsumowanie działalności Prezydenta w roku 2023, w szczególności 

realizację polityk, programów i strategii, uchwał Rady Miejskiej Inowrocławia.  

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Informuję Wysoką Radę, że wszystkie Komisje branżowe Rady Miejskiej Inowrocławia 

zapoznały się z tym dokumentem. W związku z tym, otwieram debatę nad tym raportem.  

 

Zgodnie z art. 28aa ust. 6, 7 i 8 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 

w debacie nad raportem o stanie gminy mieszkańcy gminy mogą zabierać głos. 

Mieszkaniec, który chciałby zabrać głos składa do Przewodniczącego Rady Miejskiej 

Inowrocławia pisemne zgłoszenie, poparte podpisami – co najmniej 50 osób. Nie mam 

takiego zgłoszenia, a poprzednik radny Patryk Kaźmierczak także nie przekazał informacji 

o tym, aby ktoś z mieszkańców wystąpił z takim wnioskiem.  

  

Możemy zatem przystąpić do debaty. Proszę o zgłaszanie się do zabrania głosu.  
 

Ewa Koman – Radna RMI:                                                                                                                                        

Szanowna Rado, dzisiaj dzień pełen emocji. Jednak w końcu przechodzimy do niezwykle 

istotnego punktu dla funkcjonowania każdego samorządu. Za nami jeden z najbardziej 

burzliwych okresów w historii Inowrocławia. Na przestrzeni kilku miesięcy 4 osoby 

pełniły funkcję Prezydenta naszego miejsca. Zarówno z woli mieszkańców, jak i na skutek 

politycznych nominacji. Za nami okres niezwykle burzliwych kampanii wyborczych, 

które wpłynęły na debatę publiczną w naszym mieście. Chodź dzisiejsza debata odnosi się 

do roku 2023, nie można nie odnieść się do wydarzeń wykraczających poza ten rok, 

ponieważ rzeczywistość w Inowrocławiu zmieniła się radykalnie. Rok 2023 był okresem 

niezwykłego wzmożenia politycznego, można by rzec permanentnej kampanii wyborczej 

prowadzonej przez wszystkie stronnictwa polityczne w całej Polsce. Przyciągnęła ona 

także zainteresowanie mieszkańców Inowrocławia. Efektem tego była blisko 74% 

frekwencja wyborcza. Ale także wybór wieloletniego Prezydenta Ryszarda Brejzy do 

Senatu RP. Bez wątpienia była to polityczna, ale także historyczna zmiana dla naszego 

miasta. Z drugiej strony rok 2023 był okresem niezwykłego wysiłku i wytężonych prac ze 

strony pracowników naszego Urzędu, jednostek organizacyjnych, i spółek miejskich, nad 

przygotowaniem nowej perspektywy finansowej Unii Europejskiej. Wspólnie z radnymi, 

którzy zasiadali w Radzie w ubiegłej kadencji, pracowaliśmy nad opracowaniem 

pomysłów i rozwiązań, które pozwolą naszemu samorządowi na sięgnięcie po środki z 

funduszy regionalnych i krajowych. Bez wątpienia naszym wspólnym sukcesem było 

doprowadzenie do wydzielenia dedykowanych dla kujawsko – pomorskich uzdrowisk 

środków, w ramach nowego programu operacyjnego województwa. To dzięki naszym 

staraniom możliwe będzie w najbliższej przyszłości, zrealizowanie tak oczekiwanej przez 

mieszkańców budowy nowego basenu odkrytego w parku Solankowym. Przygotowaliśmy 
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także szereg dokumentacji projektowych i prac, które mam nadzieje, że zostaną w 

najbliższych latach zrealizowane. Bilans roku 2023 od strony finansowej będziemy 

oceniać w części poświęconej absolutorium budżetowemu, ale bez wątpienia cały ten rok 

odznaczał się chłodną kalkulacją w zakresie możliwości i stanu finansów naszego miasta. 

Tak ciężko doświadczonego, wyjątkowo niekorzystnymi zmianami, które zaszły w 

systemie finansowania samorządów w ostatnich latach. Mimo tych zewnętrznych 

czynników, realizowaliśmy samorządowe zadania w sposób odpowiedzialny i daleki od 

populizmu, czy lekceważenia dyscypliny finansowej. Również zadłużenie Inowrocławia 

pozostawało zawsze w bezpiecznych ramach, Dzisiaj my, Inowrocławscy samorządowcy, 

podobnie, jak nasze koleżanki i koledzy z innych polskich miast, gmin, i powiatów, 

czekamy na tak szumnie zapowiadane zmiany w systemie finansowania samorządów. 

Mam nadzieje, że składane obietnice i zapowiedzi, w końcu się zmaterializują, także w 

Inowrocławiu. Łatwiej będzie realizować zadania jakie stawiają przed nami mieszkańcy. 

Panie Prezydencie, występuję Pan dzisiaj do Rady z wnioskiem o udzielenie wotum 

zaufania, prezentując raport o stanie miasta za okres, w którym nie miał Pan wpływu na 

zarządzanie nim. Podpisuje się Pan pod efektami prac Pańskich poprzedników. Pod ich 

sukcesami, ale też porażkami. Jednocześnie my, jako radni, będziemy głosować nie tylko 

za podsumowaniem ubiegłego roku. Nasze głosowanie będzie odnosić się personalnie do 

Pana jako Prezydenta Miasta Inowrocławia. Sprawuje Pan ten urząd od 2 miesięcy. Z 

jednej strony o zbyt krótki czas, aby skutecznie wpłynąć na bieżące funkcjonowanie 

Miasta, a tym bardziej zrealizować bardziej ambitne zadania. Jednocześnie jest to 

wystarczający czas, by faktycznie pokazać w jaki sposób sprawować się chce ten urząd i 

jakie są Pańskie priorytety. Pozwolę odnieść się do jednego z przykładów. Środowisko 

mieszkańców, które aktywnie wspierało Pana w kampanii wyborczej postulowało o 

likwidację informatora „Nasze Miasto Inowrocław”. Przypisując mu rolę „tuby 

propagandowej”  oraz upatrując w tej likwidacji ratunku dla budżetu Inowrocławia. Wiem, 

że dla wielu mieszkańców naszego miasta, szczególnie seniorów przywiązanych do słowa 

drukowanego, to wydawnictwo jest ważnym źródłem informacji o mieście, Dlatego 

uważam, że warto jest kontynuować jego wydawanie, nie ograniczając jego 

częstotliwości. Oczywiście jako rzetelnego i skupionego na informacji periodyku, a nie 

narzędzia autopromocji. Wystarczy wziąć do ręki dowolny egzemplarz, który wychodził 

w okresie Pana poprzednika, aby wiedzieć jak nie powinno się postępować z tym 

magazynem. Podsumowując moje wystąpienie warto dzisiaj przed wszystkim skupić się 

na przygotowaniu rzetelnych finansowo i organizacyjnie, złożonych przez Pana w 

kampanii wyborczej, postulatów. Wiele z tych pomysłów jest bez wątpienia warte 

realizacji. Jednak do dziś  nie przedstawił Pan nam, ani opinii publicznej, żadnych 

konkretów. Mamy jednak nadzieje Panie Prezydencie, że zechce Pan spojrzeć na Radę 

Miejską jako partnera do dyskusji, ponieważ jak widzimy dzisiaj, są to do tego bardzo 

dobre podstawy. Jako klub Porozumienia Samorządowego Dla Inowrocławia 

wstrzymamy się od głosowania nad udzieleniem wotum zaufania dla Pana Prezydenta.  

 

Patryk Kaźmierczak – Radny RMI:                                                                                               

Czy nad punktem rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi 

Miasta Inowrocławia wotum zaufania będzie odrębna dyskusja? Teraz odbywa się 

debata nad raportem o stanie gminy? Ja zabiorę potem głos w takim razie w późniejszym 

czasie na ten temat.   
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Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Pan Patryk Kaźmierczak rezygnuje z wypowiedzi.   
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI:                                                                  

Debata o stanie gminy miasta Inowrocławia się zakończyła. Przystępujemy do 

rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Inowrocławia 

wotum zaufania. Otwieram punkt zapytania i dyskusja do projektu uchwały.  

Proszę o zamknięcie listy.  

Zapytania i dyskusja do projektu uchwały:                                                                                                    

Patryk Kaźmierczak, Jan Gaj  

 

Patryk Kaźmierczak – Radny RMI:  

Zabieram głos, jednak nie do końca wiem jak ten głos zabrać. Spodziewałem się, że Pan 

Prezydent zabierze głos w tym punkcie i przedstawi jakieś okoliczności oraz uzasadnienie 

próbując przekonać nas do udzielenia tego wotum. Nie było żadnego wystąpienia, które 

mogłoby nas przekonać. Tak naprawdę nie ma nic, co by mnie przekonało żeby 

zagłosować za tym wotum. Jeżeli Pan Prezydent nie użyje tutaj żadnych argumentów, to 

w najlepszym przypadku wstrzymam się. A mamy o czym debatować. Przypomnę Panu 

Prezydentowi, że jedną z pierwszych Pana decyzji miała być darmowa komunikacja 

miejska w Inowrocławiu. A wiemy, że jedną z pierwszych decyzji nie jest darmowa 

komunikacja. Cytując Pana wypowiedź z kampanii mówiącą o tym, że darmowa 

komunikacja została przez Państwa skalkulowana i jest do zrealizowania w ramach 

obecnego budżetu. Minęły już prawie 2 miesiące, więc skoro było to skalkulowane 

wcześniej to proszę o wskazanie dzisiaj na sesji działu, rozdział i paragraf pochodzenia 

środków. Z jakich wydatków miasto musi zrezygnować. W jaki sposób ta darmowa 

komunikacja będzie sfinansowana? Po 2 miesiącach wskazanie tego nie powinno być 

problemem, skoro było to wcześniej skalkulowane. Myślę, że nikt kto jest odpowiedzialny 

nie wypowiadałby taki słów, nie mając takich kalkulacji. Proszę więc o przedstawienie 

tych kalkulacji.  

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zanim udzielę głosu Panu Radnemu Janowi Gajowi, chciałbym przypomnieć, że jest to 

dyskusja na temat wotum zaufania za rok 2023. Jeśli ktoś miałby personalnie tłumaczyć 

ten rok to na pewno później. Skupmy się więc na pytaniach i wywołania o tłumaczenie się 

z czegoś co, być może zostanie zrealizowane, ale nie było to przedmiotem zadań w roku 

ubiegłym. Proszę Pana Gaja, żeby trzymał się tematu.  

 

Jan Gaj – Rady RMI:  

W imieniu klubu Zjednoczonej Prawicy będziemy głosować za wotum zaufania dla 

Prezydenta Miasta Inowrocławia. Zależy nam na ciągłości władzy wykonawczej jednostki 

samorządu terytorialnego i stabilności finansowej miasta. Uznajemy wykonanie budżetu 

za prawidłowe, mimo, że nad budżetem pracował Prezydent oraz dwóch pełniących 

funkcję Prezydenta.  

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 
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Zamykam punkt zapytania i dyskusje do projektu uchwały. 

 

Wysoka Rado, Raport o stanie Miasta jest dokumentem rzetelnym. Obejmuje dużo 

ważnych informacji, włącznie z tymi, które określone są w ustawie o samorządzie 

gminnym. Oceniam ten dokument pozytywnie. Przy braku innych głosów, zachęcam 

Państwa do głosowania.  

 

Kto z Państwa Radnych, po przeprowadzeniu debaty nad „Raportem o stanie Miasta 

Inowrocławia za 2023 r.” oraz informacjach uzyskanych w jej toku, jest za podjęciem 

uchwały i udzieleniem wotum zaufania Prezydentowi Miasta Inowrocławia? 
 

Głosowanie 11 – za podjęciem uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta 

Inowrocławia wotum zaufania. 
 

Wynik głosowania: za -  13, przeciw – 0, wstrzym. się – 10. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 15  do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia udzieliła Prezydentowi Miasta Inowrocławia wotum 

zaufania. Gratuluje Panie Prezydencie.  

 

Ad 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2023.  
 

Tomasz Marcinkowski– Przewodniczący RMI: 

Wysoka Rado, przystępujemy do rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu Miasta 

Inowrocławia za rok 2023 i oceny jego wykonania.  

 

Pan Prezydent chcę zabrać głos. Przypomnę Radnym, zwłaszcza tym, którzy są pierwszą 

kadencje, że Prezydent Miasta i Przewodniczący mogą zabierać głos w dowolnym punkcie 

sesji. Proszę Pana Prezydenta o zabranie głosu.  

 

Arkadiusz Fajok – Prezydent Miasta Inowrocławia: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado chciałbym przed wystąpieniem Pani Skarbnik 

powiedzieć kilka słów na ten temat. Wnoszę jako Prezydent sprawozdanie za wykonanie 

budżetu miasta za rok 2023. Za jego realizację odpowiadało aż trzech Prezydentów: 

Ryszard Brejza, Marek Słabiński i obecny tutaj Wojciech Piniewski. Był to wyjątkowy 

rok w historii Inowrocławia. Proszę w imieniu moich poprzedników o pozytywną ocenę 

jego realizacji. Dzisiejsze absolutorium to głosowanie nad rzetelnym wykonaniem 

budżetu za rok 2023. Oceniamy realizację zapisów, jakie były przyjęte w ubiegłej kadencji 

i zrealizowanych przez moich poprzedników. Dziękuję wszystkim osobą za pracę włożoną 

w utworzenie tego dokumentu. Chciałbym podkreślić, że wnioskuje jako urzędujący 

Prezydent o przyjęcie sprawozdania i absolutorium za ubiegłoroczną pracę moich trzech 

poprzedników.  

 

Tomasz Marcinkowski– Przewodniczący RMI:  
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Proszę o wystąpienie Panią Dorotę Rutkowską – Skarbnika Miasta Inowrocławia 

i przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta wraz z opinią Regionalnej 

Izby Obrachunkowej.  
 

Dorota Rutkowska – Skarbnik Miasta Inowrocławia: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Prezydent Miasta przedstawił sprawozdanie roczne 

z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za rok 2023 wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego i sprawozdaniami z wykonania planów finansowych przez instytucje 

kultury w ustawowym terminie. Przedłożone przez Prezydenta sprawozdanie zostało 

pozytywnie zaopiniowane przez Komisje Rady Miejskiej oraz uzyskało pozytywną opinię 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy. Budżet Miasta Inowrocławia 

uchwalony na rok 2023 w ciągu roku został zmieniony 12 uchwałami Rady Miejskiej oraz 

27 zarządzeniami Prezydenta Miasta oraz pełniącego funkcję Prezydenta Miasta 

Inowrocławia.  
 

Miasto Inowrocław w 2023 r. zrealizowało budżet w następujących wielkościach:  

− dochody w kwocie ponad 409 mln zł, 

− wydatki w wysokości 412 mln zł. 
 

Wynikiem realizacji budżetu był deficyt budżetowy w wysokości ponad 3 mln zł, który 

został sfinansowany wolnymi środkami.  

W 2023 roku na inwestycje wydatkowano kwotę prawie 23,5 mln zł, realizując: 

modernizacje gospodarki miejskiej między innymi w zakresie: przebudowy ulic 

i chodników,  gospodarki mieszkaniowej, remontu tężni solankowej w ramach projektu: 

„Uzdrowisko Inowrocław – rozwój potencjału endogenicznego”, inwestycji 

realizowanych w Ośrodku Sportu i Rekreacji, inwestycji w szkołach i przedszkolach. 

Również przy dokończeniu zagospodarowania średniowiecznego muru obronnego przy 

ulicy Kasztelańskiej. Wykonanie planu Kujawskiego Centrum Kultury to przychody 

w kwocie ponad 5,4 mln zł. Przy dotacji podmiotowej z budżetu miasta w wysokości 

ponad 4 mln zł. Biblioteka wykonała przychody w wysokości ponad 4 mln zł, przy dotacji 

w wysokości 3,9 mln zł. Sporządzono również informację o stanie mienia komunalnego, 

zgodnie z przepisami. 

 

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy uchwałą z dnia 

18 kwietnia 2023 r. w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez pełniącego funkcję 

Prezydenta Miasta Inowrocławia sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta za 2023 rok 

wraz z informacją o stanie mienia Miasta, zaopiniował pozytywnie sprawozdanie 

z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia 

wraz z uzasadnieniem.  
 

Wnoszę o rozpatrzenie projektu uchwały.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Bardzo proszę Panią Ewę Podogrodzką – Przewodniczącą Komisji Budżetu i Finansów 

o przedstawienie opinii.  
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Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja Budżetu i Finansów zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt budżetu. 

Proszę Wysoką Radę o jej przyjęcie.  
  

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Proszę o wystąpienie panią Agnieszka Urbańską – Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej i 

przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej dotyczącej wykonania budżetu,  łącznie z 

opiniami pozostałych Komisji branżowych. 
 

Agnieszka Urbańska – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej: 

Sprawozdania, o których mowa w uzasadnieniu do projektu uchwały, były rozpatrywane 

przez Komisję Rewizyjną, która tak jak i wszystkie pozostałe Komisje branżowe Rady 

Miejskiej Inowrocławia, wydały pozytywną opinię o wykonaniu budżetu Miasta 

Inowrocławia za 2023 r.  

 

Zapytania i dyskusja do projektu uchwały: 

Rafał Lewandowski, Patryk Kaźmierczak.  

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Proszę o zamknięcie listy. 

 

Rafał Lewandowski – Radny RMI: 

Szanowni Państwo, Wysoka Rado, nasz klub będzie głosował za udzieleniem 

absolutorium. Natomiast mamy pewne uwagi. Przede wszystkim nie mieliśmy wpływu na 

uchwalenie budżetu, ponieważ nie byliśmy wtedy Radnymi. Przechodząc do meritum, co 

do wykonania sprawozdania z wykonania budżetu mamy kilka uwag. Naszym zdaniem 

zbyt skromny udział wydatków majątkowych, czyli wydatków na inwestycje w relacji do 

wydatków ogółem. Jest to około 5,7 % wydatków ogółem. Kolejną kwestią jest to, że był 

to budżet mało rozwojowy, który nie uwzględniał większej puli środków ze źródeł 

zewnętrznych. Kolejną kwestią jest to, że był to budżet, w którym nie stworzono 

mieszkańcom aktywnego udziału i wpływu na wybór zadań do realizacji. Mowa tutaj o 

budżecie obywatelskim. Kolejną kwestią jest część zaległości budżetowej, które z roku na 

rok rosną. Jak na potencjał miasta jest to budżet niewykorzystujący możliwości 

pozyskania większej kwoty ze źródeł zewnętrznych. Jednak z szacunku dla wszystkich 

mieszkańców naszego miasta oraz dla tych, którzy popierali poprzedniego Prezydenta 

oraz tych, którzy pobierają obecnego, ale też dla wsparcia idei wspólnej pracy na rzecz 

naszego miasta jestem przekonany o potrzebie zagłosowania za przyjęciem budżetu.  

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Pan Radny Kaźmierczak.  

 

Patryk Kaźmierczak – Radny RMI:  

Szczerze mówiąc nie bardzo nie bardzo zrozumiałem wystąpienie mojego poprzednika. 

Gdyby Pan Radny mógł rozwinąć „zbyt skromny udział inwestycji”. Skoro zbyt skromny 

to jaki? Jaki powinien być żeby był nieskromny?  
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Rafał Lewandowski – Radny RMI:   

Tak jak powiedziałem 5,7 % wydatków ogólnych. Wypowiedź bez mikrofonu.  

 

Patryk Kaźmierczak – Radny RMI:  

Jaki Pana zdaniem byłby nieskromny?  

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Bardzo proszę odnieść się do wypowiedzi. Proszę się nie odpytywać.  

Patryk Kaźmierczak – Radny RMI:  

Ja nie rozumiem. To poważne głosowanie nad sprawozdaniem finansowym. Skoro pada 

taki poważny zarzut to powinien być konkretny, a nie tak uogólniony. Stąd moje pytanie. 

Ale rozumiem, że nie uzyskam na nie odpowiedzi.  

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Wysoka Rado, jak wiemy mamy przed sobą sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 

ubiegły. Wszyscy wiemy, że powstawał on w niezwykle wysokiej inflacji, ale także 

wielkiej niewiadomej, jeśli chodzi o inne liczne zewnętrzne czynniki, które wpływały 

bezpośrednio na stan finansów Inowrocławia. Tworzyliśmy ten budżet mając na uwadze, 

że za jakiś czas, w niedługiej perspektywie rozpocznie się nowe finansowanie ze środków 

unijnych. I musimy jak najlepiej przygotować się na te środki. Finalnie był to budżet 

sporządzony odpowiedzialnie. Był to plan finansowy realny, który efektywnie 

wdrażaliśmy jako Radni poprzedniej kadencji, w ciągu całego roku budżetowego. Który 

ze współpracy z Prezydentem Miasta, Panią Skarbnik i innymi osobami zaangażowanymi 

w realizacje budżetu dostosowywaliśmy na bieżąco do zmieniających się okoliczności 

zewnętrznych i ekonomicznych. Tak będziemy też robić z tegorocznym budżetem. 

Chciałbym także podziękować wszystkim, którzy pracowali nad zapewnieniem naszemu 

miastu bezpieczeństwa finansowego i budżetowego, w szczególności Pani Skarbnik, 

służbą finansowym Miasta Inowrocławia, ale także jednostką miejskim, spółką, placówką 

oświatowym. Także wszystkim Radnym, z którymi rzetelnie i merytorycznie staraliśmy 

się nad stanem naszych miejskich finansów. Panie Prezydencie, deklaruje na przyszłość 

pełną otwartość na współpracę i współdziałanie w tym obszarze, ze strony Porozumienia 

Samorządowego Dla Inowrocławia. Nasze środowisko zawsze stało na stanowisku, że 

dobro miasta, a przede wszystkim dobro mieszkańców jest sprawą nadrzędną. Mając też 

na uwadze fakt, że sprawozdanie jest sporządzone zgodnie z zasadą rzetelności i prawem. 

Biorąc także pod uwagę opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej, wyklucza to możliwość 

nieudzielenia absolutorium. Dlatego w imieniu klubu Radnych Porozumienia informuję, 

że poprzemy również wniosek o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta 

Inowrocławia.   
 

W związku z wyczerpaniem tego punktu i rozpatrzeniem sprawozdania za rok 2023 

pozwolę sobie przypomnieć Państwu zgodnie z wymogami, że wszyscy Radni zapoznali 

się z następującymi dokumentami:  

a) sprawozdaniem z wykonania budżetu 

b) informacją o przebiegu wykonania planu finansowego Biblioteki Miejskiej im. Jana 

Kasprowicza  

c) sprawozdaniem z wykonania planu finansowego Kujawskiego Centrum Kultury w 

Inowrocławiu  
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d) informacją o stanie mienia komunalnego Miasta Inowrocławia 

e) bilansem z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego 

f) bilansem jednostki budżetowej lub Samorządowego Zakładu Budżetowego 

g) rachunkiem zysków i strat jednostki  

h) zestawieniem zmian w funduszu jednostki wraz z informacją dodatkową  

i) uchwałą nr 13S/24  składu orzekającego nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Bydgoszczy z dnia 18 kwietnia 2024 r. w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 

przez pełniącego funkcję Prezydenta Miasta Inowrocławia sprawozdania z wykonania 

budżetu miasta za 2023 r. wraz z informacją o stanie mienia miasta 

j) opiniami Komisji Rady Miejskiej włącznie z opinią Komisji Rewizyjnej, które 

dotyczyły wykonania budżetu 

 

Otwieram punkt zapytania i dyskusje:  

Brak.  

 

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 12 – za podjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2023. 
 

Wynik głosowania: za -  23, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 16 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia  zatwierdziła sprawozdanie finansowe.  

 

Ad 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla 

Prezydenta Miasta Inowrocławia z tytułu wykonania budżetu za rok 2023. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI:                                                                                    

Przechodzimy do puntu w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta z tytułu 

wykonania budżetu. Dla porządku poproszę Panią Agnieszkę Urbańską – 

Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej o przedstawienie właściwego wniosku wraz z 

opinią RIO.   
 

Agnieszka Urbańska – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej: 

Informuję Państwa, że Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej Inowrocławia wystąpiła do 

Rady Miejskiej z wnioskiem, o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta 

Inowrocławia z tytułu wykonania budżetu za rok 2023. Wniosek w sprawie absolutorium 

podlegał zaopiniowaniu przez Regionalną Izbę Obrachunkową i uzyskał pozytywną 

opinię w dniu 7 czerwca 2024 r.  

 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Maria Żukowska. Grzegorz Kaczmarek 

 

Maria Żukowska – Radna RM:                           

W kwietniowych wyborach społeczeństwo zagłosowało demokratycznie udzielając Panu 

Prezydentowi dużego poparcia i obdarzyło Pana zaufaniem. Dlatego również będę 
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głosowała za wotum dla Pana. Wierze, że będziemy razem współpracować dla dobra 

mieszkańców.  

Grzegorz Kaczmarek  - Radny RMI:  

Dziś mamy możliwość, ale i obowiązek rozmawiać o finansach naszego miasta. Jesteśmy 

na początku nowej kadencji samorządu, Prezydenta i Rady Miejskiej oraz określenia 

nowych celów i zadań. Za nami też kampania wyborcza, okres intensywnych rozmów z 

mieszkańcami o ich potrzebach oraz plusach i minusach naszego miasta.  

Podsumowując dzisiaj miniony rok, ale tak naprawdę minioną kadencję samorządu nie 

możemy uciekać od głosów naszych sąsiadów, mieszkańców naszych osiedli, całego 

Inowrocławia. Panie Prezydencie, dyskusja o absolutorium jest jednym z najważniejszych 

momentów w roku samorządu. To moment na postawienie spraw ważnych dla 

mieszkańców. Wiemy wszyscy, że budżet miasta nie jest nieograniczony. Wiemy, że nigdy 

nie zaspokoimy wszystkich potrzeb. Wiemy też, że miasto i samorząd ma inną rolę w 

życiu niż firma. Samorząd nie jest od zarabiania, ale od organizacji i zaspokajania potrzeb 

mieszkańców naszego miasta. Finanse Inowrocławia na początku nowej kadencji są w 

dobrej kondycji. Wystarczy porównać je z innymi miastami podobnej wielkości w Polsce. 

Mamy stosunkowo niewielkie zadłużenie. Mamy możliwość pozyskiwania dużych 

środków unijnych i krajowych. Mamy też wielkie oczekiwania ze strony naszych 

mieszkańców. Za kilka miesięcy rozpoczniemy pracę nad budżetem miasta na nowy rok. 

Dlatego dzisiaj korzystając z okazji tej debaty, apeluje o zaplanowanie działań i środków 

na rzecz odbudowy w naszym mieście klubów osiedlowych i stworzenia prawdziwego 

klubu seniora, który będzie funkcjonować w zasobach naszego miasta. Samorząd ma 

obowiązek integrowani mieszkańców, a takie formy integracji są najlepszymi sposobami. 

To nie są duże wydatki, a inwestycja w lepsze społeczeństwo i tak należy to traktować. 

Dodam, że stosowne interpelacje w tym temacie, zostały złożone na ręce Pana Prezydenta. 

Jako klubu Porozumienia Samorządowego Dla Inowrocławia będziemy głosować za 

udzieleniem wotum zaufania.  

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusje.  
 

Wysoka Rado, przypomnę, że wszyscy zapoznaliście się z dokumentami: wnioskiem 

Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta Inowrocławia,                      

z uchwałą Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w sprawie absolutorium.   

 

Przypomnę także fragment mojej wcześniejszej wypowiedzi, że jeżeli zatwierdziliśmy 

sprawozdanie finansowe, biorąc także pod uwagę opinię RIO, powinniśmy zgodnie z 

prawem i otrzymanymi dokumentami głosować za uchwaleniem absolutorium.  
 

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 13 - za podjęciem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta 

Miasta Inowrocławia z tytułu wykonania budżetu za rok 2023: 
 

Wynik głosowania: za -  23, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 17  do protokołu. 
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Rada Miejska Inowrocławia udzieliła absolutorium dla Prezydenta Miasta Inowrocławia 

z tytułu wykonania budżetu za rok 2023. 
 

 

Ad 13. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2024: 
 

 

Dorota Rutkowska– Skarbnik Miasta Inowrocławia: 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z autopoprawką.  
 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały wraz z autopoprawką.   
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Patryk Kaźmierczak,  

 

Patryk Kaźmierczak – Radny RMI:  

Pytanie do Pani Skarbnik i Prezydenta o wskazany w dziale Oświata i Wychowanie.                     

W rozdziale „Realizacja zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki 

metod pracy dla dzieci i młodzieży w szkołach podstawowych”. Czy jest to dostosowanie 

wydatków do wpływów do budżetu?  

 

Dorota Rutkowska– Skarbnik Miasta Inowrocławia:  

Czy pyta się Pan o zwiększenie wydatków ?  

 

Patryk Kaźmierczak – Radny RMI:  

Zmniejszenie wydatków. Zmniejsza się wydatki o 1 mln zł. Do kwoty 6 mln zł.  

 

Dorota Rutkowska– Skarbnik Miasta Inowrocławia:  

Jest to dotacja dla szkół i przedszkoli niepublicznych. Dotacja ta ulega zwiększeniu. 

Podstawowa kwota na jedno dziecko obliczana jest na podstawie wydatków bieżących 

zaplanowanych na dany rok budżetowy w jednostce samorządu terytorialnego.                            

Jest ona podzielona przez statystyczną liczbę uczniów. Wydatki bieżące miasta są 

przeznaczona na wynagrodzenia nauczycieli, które od stycznia wzrosły o 30%.                             

Na skutek tych podwyżek dla Miasta Inowrocławia jest to około 30 mln zł. Z czego 

subwencja, którą otrzymaliśmy od Ministra, została zwiększona o około 11 mln zł.                         

W związku z czym, są braki na podwyżki dla nauczycieli, w szkołach i przedszkolach 

niepublicznych.. W związku z czym przeliczyliśmy kwotę i z rozdziału, który Pan wskazał 

przesunęliśmy do rozdziału przedszkoli i szkół. Tam gdzie tych pieniędzy brakuje.  

 

Wojciech Piniewski -Radny RMI:  

Ucieszyła mnie wypowiedź Pani Skarbnik, że potrzeby placówek oświatowych na rok 

2024 są zabezpieczone. Natomiast chciałbym dowiedzieć się, czy są one zabezpieczone 

po uwzględnieniu oszczędności, o których mówi się w mieście. Pracownicy, którym nie 

będą przedłużane umowy, często wygrywali nabory i te umowy, które były zawierane na 

okres próbny, nie będą już przedłużane. Czy te potrzeby będą zabezpieczone tylko dlatego, 

że tych ludzi trzeba będzie pożegnać i nie będą mieli możliwości dalszego pracowania? 

Czy zostały one zabezpieczone, a ci pracownicy, którzy nie będą mieli możliwości dalszej 
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pracy, będą mogli jednak pozostać w pracy? Interesowałoby mnie też, jak duża jest grupa 

tych pracowników i jakie oszczędności ma wygenerować polityka nieprzedłużania umów 

na czas określony.  

 

Dorota Rutkowska– Skarbnik Miasta Inowrocławia:  

We wcześniejszej wypowiedzi wskazałam na skutki  dla budżetu, które wywołało 

wprowadzenie podwyżek oraz brak z tego tytułu rekompensaty. Na tej sesji udało się 

zabezpieczyć kwotę około 6 mln. Wprowadzony plan oszczędnościowy ma na celu 

wygenerować takie oszczędności, aby wystarczyło na przekazanie dotacji dla szkół 

niepublicznych. Jeśli chodzi o umowy zawarte na czas określony, z reguły do końca 

sierpnia. Jest 98 takich umów. Z czego wszystkie będą indywidualnie weryfikowane. Na 

tę chwilę do weryfikacji wzięto 1/5 tych umów, z uwagi na przerost zatrudnienia w 

niektórych placówkach. Podkreślam, że każdy przypadek będzie indywidualnie 

rozpatrywany, z dyrektorami placówek. Mając na względzie bezpieczeństwo dzieci 

uczęszczających do naszych placówek.  

 

Wojciech Piniewski -Radny RMI:  

Rozumiem, że ponad 90 osób będzie indywidualnie weryfikowanych w sprawie 

przedłużenia umów. Proszę, aby Rada została poinformowana o tym, ile z tych osób nie 

będzie miało przedłużonego zatrudnienia, ponieważ mówimy tutaj o generowaniu 

oszczędności kosztem pracowników. Jest to generalnie temat dla związków zawodowych. 

Natomiast, nie do końca wierze w ten przerost zatrudnienia. W to, że 90 osób to przerost 

zatrudnienia.  

 

Dorota Rutkowska– Skarbnik Miasta Inowrocławia:  

Chyba nie zrozumieliśmy się do końca. Mówiłam, że 98 umów zawartych jest na czas 

określony. Z tego 1/5, czyli niecałe 20 będzie weryfikowanych. Tutaj sami dyrektorzy 

wnioskowali o zatrudnienie niektórych pracowników tylko na pewien okres, ponieważ 

była taka potrzeba. Powtarzam więc, że każde zatrudnienie będzie indywidualnie 

rozpatrywane. Jest tutaj z nami Naczelnik Działu Oświaty i może udzielić szczegółowych 

informacji w tym temacie.  

 

Wojciech Piniewski -Radny RMI:  

Chciałbym dopytać o weryfikowanie. Oznacza to, że ponad 60 osób może się czuć 

bezpiecznie, a weryfikowanych będzie te 20 umów?  

 

Dorota Rutkowska– Skarbnik Miasta Inowrocławia:  

Nie chcę składać takich deklaracji. Ale około 1/5 będzie podlegać szczegółowej 

weryfikacji, a pozostałe osoby mogą być pewne, że te umowy będą im przedłużone.  

 

Patryk Kaźmierczak – Radny RMI:  

Zrezygnuję z głosu. Ale chciałbym tylko powiedzieć, że to co usłyszałem bardzo źle brzmi. 

Zastanowię się jeszcze nad tym, ale słysząc o takich zwolnieniach, nie brzmi to dobrze.  

 

Dorota Rutkowska– Skarbnik Miasta Inowrocławia:  

To nie są zwolnienia. Tak jak zaznaczyłam, dyrektorzy występowali z wnioskiem o 
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czasowe zatrudnienie niektórych osób. Te umowy po prostu się kończą. Nie mówimy tutaj 

o zwalnianiu ludzi. Będziemy robić wszystko, aby każdy miał pracę. Ale niektóre etaty 

były czasowo, były wspomagane niektóre oddziały. Nie ma już takiego zapotrzebowania. 

A same oszczędności tylko z tych etatów to kwota 600 tys zł. Może się wydawać przy tym 

budżecie, że jest to mała kwota, ale przy takich brakach, które mamy w związku z brakiem 

rekompensaty na podwyżki, które zostały udzielone od stycznia, jest ona znacząca.   

 

Patryk Kaźmierczak – Radny RMI:  

Przejęzyczyłem się. Chodziło mi o nieprzedłużanie umów.  

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusje.. 

 

Arkadiusz Fajok – Prezydent Miasta Inowrocławia:                                                                                            

Przysłuchuje się tej debacie. I mam prośbę do Radnego Wojciecha Piniewskiego. Proszę 

o wsparcie, ze strony rządową, którą mimo wszystko Pan też reprezentuje. Aby 

porozmawiać na temat dodatkowego wsparcia samorządu. Sam Pan wie, tak jak 

wspominała Pani Skarbnik, że z 30 mln zł, które potrzebujemy, dostaliśmy tylko 10 mln 

zł. Wie Pan, że jest to tylko 1/3 potrzeb. Na ten moment są to braki rzędu 19 mln zł.  

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Przekazuje chwilowo prowadzenie Panu Jackowi Tarczewskiemu.  

 

Wojciech Piniewski -Radny RMI:  

Panie Prezydencie, oczywiście, że będę wspierać wszystko, co będzie służyć miastu i 

pracownikom placówek oświatowych i innych jednostek miejskich. Natomiast proszę 

nie przeceniać moich możliwości mówiąc, że reprezentuje stronę rządową. Jestem 

Radnym miejskim. Nie reprezentuje tu strony rządowej. Mieszkańcy delegowali mnie do 

zasiadania w Radzie. Nie jako przedstawiciela Rządu.  

 

Arkadiusz Fajok – Prezydent Miasta Inowrocławia:   

Faktycznie nie reprezentuje Pan strony rządowej, ale reprezentuje Pan partię, która 

rządzi w tej chwil.  

 

Jacek Tarczewski – Wiceprzewodniczący RMI:  

W związku z wyczerpaniem listy dyskutantów zamykam punkt zapytania i dyskusje.  

 

Przystępujemy do głosowania.  
 

Głosowanie 14 – za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2024. 
 

Wynik głosowania: za -  19, przeciw – 0, wstrzym. się – 2. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 18 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2024. 
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Ad 14. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2024-2034: 
 

 

Dorota Rutkowska– Skarbnik Miasta Inowrocławia: 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z autopoprawką. 

 

Ewa Podogrodzka – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. Proszę o jej przyjęcie.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Nie było.       
 

Jacek Tarczewski – Wiceprzewodniczący RMI:  

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja.  

 

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 15 – za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej  Miasta Inowrocławia na lata 2024-2034. 
 

Wynik głosowania: za -  20, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2024-2034. 

 

Ad 15. Przedstawienie informacji na temat realizacji w 2023 roku zadań ujętych w 

Miejskiej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2016-2025:   

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia:  

W czerwcu 2016 roku Rada Miejska przyjęła Miejską Strategię Rozwiązywania 

Problemów Społecznych, która będzie obowiązywać do 2025 r. Dokument powstał na 

podstawie informacji przekazanych przez poszczególne wydziały Urzędu Miasta, miejskie 

jednostki organizacyjne oraz Powiatowy Urząd Pracy i w pełni obrazuje działania podjęte 

w poszczególnych aspektach w 2023 r.  

 

Agnieszka Mochalska – Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy 

Społecznej:                                                        

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony informacji na temat realizacji w 2023 

roku zadań ujętych w Miejskiej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 

2016-2025. Wypowiedź bez mikrofonu.  

 

Zapytania do projektu i dyskusja:  

Nie było.  

 

Jacek Tarczewski – Wiceprzewodniczący RMI:  

W związku z tym, że wypowiedź naczelnika Gąsiorka nie wymaga głosowania 

przechodzimy do kolejnego punktu obrad.  
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Ad 16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Rady Miejskiej 

Inowrocławia na II półrocze 2024 r.:  

 

Jacek Tarczewski – Wiceprzewodniczący RMI:  

Wysoka Rado, przepis § 20 ust. 1 Statutu Miasta Inowrocławia ustanowił wymóg 

uchwalania przez Radę Miejską półrocznych planów pracy, w których określić należy 

liczbę planowanych sesji oraz podstawowe tematy obrad. 

 

Otwieram punkt zapytania i dyskusja.  

Radnych chętnych do zabrania głosu proszę o zgłoszenie się do dyskusji.  

 

Wojciech Piniewski – Radny RMI:  

Mam propozycje by z miesiąca sierpnia wykreślić temat: „Informacja na temat wyników 

egzaminu po klasie ósmej szkoły podstawowej”. Z powodu tego, że w październiku mamy 

informację o stanie oświaty Inowrocławia. Integralną częścią raportu o stanie oświaty jest 

informacja o wynikach egzaminów uczniów po szkole podstawowej. Nastąpi powielenie 

zagadnienia w sierpniu z raportem o stanie oświaty, który zgodnie z prawem oświatowym 

musi być przedstawiony do końca października. Będzie to samo zagadnienie pojawiało się  

dwukrotnie w planie pracy Rady Miejskiej. W mojej ocenie, październikowe ma wyższą 

rangę ze względu na podstawę prawną w prawie oświatowym i przedstawia zdecydowanie 

szerszy materiał.  

 

Jacek Tarczewski – Wiceprzewodniczący RMI:  

Czy Pan zgłasza to jako Przewodniczący Komisji Oświaty?  

 

Wojciech Piniewski – Radny RMI:  

Ustaliliśmy na posiedzeniu Komisji Oświaty, że przedstawimy taki wniosek na sesji.  

 

Jacek Tarczewski – Wiceprzewodniczący RMI:  

Uważam to za uzasadnione.  

 

Poddaje wniosek formalny do głosowania.  

 

Głosowanie 16 – za wykreśleniem punktu obrad z planu pracy Rady Miejskiej z sierpnia. 

 

Wynik głosowania: za -  20, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Ogłaszam przerwę w celu wyboru propozycji tematu do planu pracy Rady Miejskiej w 

sierpniu. 

 
(po przerwie) 

 

 



30 
 

16a) Głosowanie za za dodaniem punktu obrad „Sytuacja finansowa żłobka 

miejskiego „Bajka” i żłobka miejskiego „Maja” za 2023 rok i za I półrocze 2024 r.” 

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Przekazano mi, że w planie pracy Rady Miejskiej w miesiącu sierpniu przegłosowano 

wniosek o usunięcie jednego z tematów. W miejsce jego zaproponowano temat „Sytuacja 

finansowa żłobka miejskiego „Bajka” i żłobka miejskiego „Maja” za 2023 rok i za I 

półrocze 2024”. 

 

Poddaje wniosek formalny do głosowania.  
 

Głosowanie 17 – za dodaniem punktu obrad „Sytuacja finansowa żłobka miejskiego 

„Bajka” i żłobka miejskiego „Maja” za 2023 rok i za I półrocze 2024 r.” 

 

Wynik głosowania: za -  22, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Rada Miejska Inowrocławia przyjęła treść poprawki.  

 

Ad 17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planów pracy komisji Rady 

Miejskiej Inowrocławia na II półrocze 2024 r.:  

 

Głosowanie 18 – za podjęciem uchwały w sprawie planu pracy Rady Miejskiej 

Inowrocławia na II półrocze 2024 r.  

 

Wynik głosowania: za -  21 przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  

 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę.  

 

Ad 18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Rady Miejskiej 

Inowrocławia na II półrocze 2024 r.:  

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, komisje 

podlegają radzie gminy, przedkładają jej plany pracy oraz sprawozdania z działalności. 

Przepis § 68 ust. 1 Statutu Miasta Inowrocławia skonkretyzował obowiązek komisji 

w zakresie przedkładania planów pracy stanowiąc, iż komisje opracowują i przedkładają 

Radzie projekty półrocznych planów pracy. 

 

Głosowanie 18 – za podjęciem uchwały w sprawie planu pracy Rady Miejskiej 

Inowrocławia na II półrocze 2024 r.  

 

Wynik głosowania: za -  22 przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 



31 
 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  

 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę.  

 

Ad 19. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia Prezydenta Miasta Inowrocławia:  

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI:                                                                               

Szanowni Państwo, w związku z zaistniałą omyłką pisarską w uchwale nr II/3/2024 

Rady Miejskiej Inowrocławia z dnia 16 maja 2024 r., w której błędnie wskazano kwotę 

(oznaczoną słownie) wynagrodzenia zasadniczego. uzasadnione jest dokonanie zmiany 

ww. uchwały.  

 

Otwieram punkt zapytania i dyskusja.                                                                                                                   

Nie było.  

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI:                                                                  

Zamykam punkt zapytania i dyskusje.  

Głosowanie 19 – za podjęciem uchwały zmieniające uchwałę w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia Prezydenta Miasta Inowrocławia.   

 

Wynik głosowania: za -  22 przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  

 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę.  

 

Ad 20. Wolne wnioski i informacje bieżące: 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Czy w tym punkcie ktoś z Państwa chciałby przedstawić informacje lub złożyć wnioski 

dotyczące organizacji prac Rady i Komisji?  

 

Jacek Bętkowski – Radny RMI:  

Chciałbym złożyć oświadczenie, że w dniu 21 czerwca, w związku z pewnymi 

nieprzyjemnych sytuacjami wobec mojej osoby, złożyłem na ręce Pana Przewodniczącego 

Donalda Tuska rezygnację z bycia członkiem Platformy Obywatelskiej.  

 

Patryk Kaźmierczak – Radny RMI:  

Rezygnuje z zabrania głosu.  

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Kolejna sesja miała odbyć się 8 lipca. Jednak termin ten ulegnie zmianie na 4 lipca.                        

A sesja w okresie wakacyjnym odbędzie się 31 sierpnia.  
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Ad 21. Zakończenie obrad. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, zamykam IV sesję Rady Miejskiej 

Inowrocławia.  
 

Sesja trwała od godz. 1000 do godz. 1530. 

 

 

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej Inowrocławia 

 

/-/ Tomasz Marcinkowski 
Sekretarz obrad: 

/-/ Danuta Jaskulska 

 

Protokółowała:  

/-/ Marcelina Bykowska  

 

 

Nagranie z obrad sesji oraz imienne wykazy głosowań radnych udostępniono w Biuletynie Informacji 

Publicznej: bip.inowroclaw.pl  


